
Duchovní boj 13

Potřebujeme Boží moc

2. list Korintským, 12. kapitola, verše 7-9:

A abych se mimořádností zjevení nepovyšoval, byl mi dán do těla trn, Satanův anděl, aby

mě políčkoval a já se nepovyšoval. Kvůli tomu jsem třikrát prosil Pána, aby to ode mne

odešlo, ale on mi řekl: ‚Stačí ti má milost, neboť má moc se dokonává ve slabosti.‘

Velmi rád se tedy budu chlubit spíše svými slabostmi, aby na mně spočinula moc Kristova.



Boží moc - jsme stvořeni k Boží slávě
 Izajáš 43. kapitola, verše 6-7:

 Severu řeknu: Vydej! A jihu: Nezadržuj! Přiveď mé syny z daleka a mé dcery od končin země,

každého, kdo je nazýván mým jménem, jehož jsem stvořil ke své slávě, jehož jsem utvořil i učinil.

 1. list Korintským, 10. kapitola, verš 31:

 Ať tedy jíte nebo pijete nebo cokoliv činíte, všechno čiňte k Boží slávě.

 Janovo evangelium, 3. kapitola, verš 30 (říká Jan Křtitel):

 On musí růst, já však se menšit.“

 Bůh nás zachránil a chce být skrze náš život oslaven

 Aby Bůh byl oslaven, musí být jasné, že to, co děláme není z naší síly

 Musíme se stát před Bohem „slabými“

 Uznat, že ze své síly nemůžeme naplnit Jeho požadavky

 Věřit, že On je s námi a s Jeho pomocí to zvládneme

 Ve víře vstupovat do výzev, které před nás klade chození po Jeho cestách

 Aby On byl oslaven a lidé mohli vidět Jeho jednání v našem životě



Boží moc se zjevuje v naší slabosti

 Soudců 7. kapitola, verše 2-7:

 Hospodin však Gedeónovi řekl: Je s tebou příliš mnoho lidu, než abych dal Midjánce do jejich ruky. Jinak

by se Izrael vůči mně vychloubal: Zachránila mě má ruka. A teď k lidu ihned provolej: Kdo se bojí a třese, ať

se vrátí a vzdálí z pohoří Gileádu. Nato se vrátilo z lidu dvacet dva tisíce a deset tisíc zůstalo. Ale Hospodin

Gedeónovi řekl: Ještě je lidu mnoho. Nech je sestoupit k vodě, ať ti je tam přečistím. I stane se toto: O kom ti

řeknu: Tenhle půjde s tebou, ten s tebou půjde, a každý, o kom ti řeknu: Tenhle s tebou nepůjde, ten nepůjde.

Nechal tedy sestoupit lid k vodě a Hospodin Gedeónovi řekl: Každého, kdo bude chlemtat vodu jazykem, tak jako

chlemtá pes, toho postavíš zvlášť a také každého, kdo si klekne k pití na kolena. Počet chlemtajících, kteří si

podávali rukou do úst, byl tři sta mužů. Všechen ostatní lid si k pití vody klekl na kolena. Nato Hospodin

Gedeónovi řekl: Prostřednictvím těch tří set chlemtajících mužů vás zachráním a vydám Midjánce do tvé

ruky. Všechen lid ať odejde, každý do svého domova.

 Bůh se touží oslavit prostřednictvím nás, svého lidu

 Jde Mu ale především o to, aby Ho lidé mohli poznat

 Aby Ho začali hledat, protože vidí, že mocně jedná v životech těch, kteří Mu věří

 Nejde o to, jak jsme schopní, kolik máme dovedností a znalostí, ale o to, jestli známe svého Boha a věříme Mu



Boží moc se zjevuje v naší slabosti

 1. list Petrův 5. kapitola, verše 6-11:

 Pokořte se tedy pod mocnou Boží ruku, aby vás povýšil v příhodný čas. Všechnu svou starost

uvrhněte na něho, neboť mu na vás záleží. Buďte střízliví a bděte! Váš protivník Ďábel obchází jako

řvoucí lev a hledá, koho by pohltil. Postavte se proti němu, pevní ve víře, vědouce, že tatáž utrpení se

naplňují na vašem bratrstvu po celém světě. A Bůh veškeré milosti, který vás povolal ke své

věčné slávě v Kristu Ježíši, vás, když nakrátko snesete utrpení, sám zdokonalí, utvrdí, posílí,

postaví na pevný základ. Jemu buď sláva a moc na věky věků. Amen.

 Boží moc v našem životě nemusí vždy způsobit, že budeme žít bez problémů

 Pokud přijde trápení, zkoušky nebo protivenství, stojíme ve víře v lásku a moc našeho Otce

 Boží moc v našem životě způsobí, že ve zkoušce obstojíme

 Trápení neseme s pokojem v srdci a s vnitřním ujištěním o Boží lásce

 V protivenstvích máme moudrost, jak reagovat v lásce a zároveň i v autoritě

 Zachováme si víru a lásku k ostatním lidem i přes jejich negativní postoje

 Tím bude oslaven Bůh, pokud oni budou vidět naši víru a Boží jednání v našem životě

 Musíme se modlit, aby jim Bůh otevřel oči a mysl, aby byli schopní to uvidět a přemýšlet o tom



Boží moc v evangeliu

 List Římanům, 1. kapitola, verše 16-17:

 Nestydím se za evangelium, neboť je to Boží moc k záchraně pro každého, kdo věří, předně pro Žida, ale i pro
Řeka. V něm se zjevuje Boží spravedlnost z víry k víře, jak je napsáno: ‚Spravedlivý z víry bude živ.‘

 Janovo evangelium, 16. kapitola, verš 33:

 Toto jsem vám pověděl, abyste ve mně měli pokoj. Ve světě máte soužení. Ale buďte dobré mysli, já jsem přemohl
svět.“ (říká Pán Ježíš)

 Evangelium – dobrá zpráva o tom, že se přiblížilo Boží království

 V Pánu Ježíši přišlo na zem Boží království v moci

 Díky Jeho oběti na kříži byl otevřen vstup každému, kdo uvěří a rozhodne se žít podle principů Božího
království – v poslušnosti Bohu a Jeho slovu

 Abychom to dokázali dostali jsme dar Ducha Svatého

 Musíme Mu ovšem dát prostor ve svém nitru

 „Zmenšovat se“, aby On mohl růst

 To znamená – vzdát se svých plánů, motivů, způsobu myšlení

 Přijmout Boží plán, být motivování láskou k Němu a k lidem

 Nechat Ho měnit naše myšlení, nově nastavit



Boží moc je zjevná především na změněných životech
 List Galatským, 2. kapitola, verš 20:

 Nežiji už já, ale žije ve mně Kristus. Život, který nyní žiji v těle, žiji ve víře v Syna Božího, který si mne

zamiloval a vydal sebe samého za mne.

 List Římanům, 8. kapitola, verše 6-9:

 Myšlení těla znamená smrt, myšlení Ducha život a pokoj. Myšlení těla je totiž v nepřátelství vůči Bohu, neboť

se nepodřizuje Božímu zákonu, ba ani nemůže. Ti, kteří jsou v těle, se Bohu líbit nemohou. Vy však nejste v těle,

ale v Duchu, pokud ve vás vskutku Duch Boží přebývá. Jestliže však někdo nemá Kristova ducha, ten není

jeho.

 List Galatským, 5. kapitola, verše 22-25:

 Ovocem Ducha je však láska, radost, pokoj, trpělivost, laskavost, dobrota, věrnost, mírnost,

sebeovládání. Proti takovým není žádný zákon. Ti, kdo patří Kristu Ježíši, ukřižovali tělo s jeho vášněmi a

žádostmi. Jsme-li Duchem živi, Ducha také následujme.

 Člověk, který žil v neustálém strachu, najednou žije s pokojem v srdci

 Ten, kdo se neustále trápil, prožívá hlubokou radost

 Kdo nadával a mluvil nehezká slova, má slova povzbuzení pro ostatní

 Ten, kdo se neustále zabýval sám sebou, má najednou pochopení a zájem o druhé

 Taková změna nemůže uniknou pozornosti okolí – svědectví o Boží moci



Kdy působí Boží moc

 1. list Korintským, 1. kapitola, verše 23-24:

 my však hlásáme Krista ukřižovaného: Židům pohoršení, pohanům bláznovství, ale těm, kteří jsou
povoláni, Židům i Řekům, Krista — Boží moc a Boží moudrost.

 1. list Korintským, 2. kapitola, verše 1-5:

 Také já, bratři, když jsem přišel k vám, nepřišel jsem vám hlásat Boží tajemství vznešenými slovy nebo
moudrostí. Rozhodl jsem se, že nechci mezi vámi znát nic než Ježíše Krista, a to toho ukřižovaného.
A byl jsem u vás ve slabosti, v bázni a v mnohém chvění. Mé slovo a má zvěst nespočívaly v
přesvědčivých slovech lidské moudrosti, ale v ukázání Ducha a moci, aby vaše víra nebyla
založena na lidské moudrosti, ale na Boží moci.

 Boží moc působí vždy tam, kde je vyvyšován Pán Ježíš

 Tam, kde nám nejde o to, abychom sami byli chválení nebo abychom prožili nějaký mocný mystický prožitek

 V poslušnosti Bohu děláme a říkáme to, k čemu nás vede Duch Svatý

 Důvěřujeme Mu, že se k naší víře přizná tím, že bude jednat

 Jeho moc se bude dotýkat lidí, kterým sloužíme

 Může přijít uzdravení, vnitřní ujištění, zjevení Boží pravdy

 Dostaneme slovo poznání, proroctví do jejich situace…



Moc kříže

 Bohuslav Wojnar Mesiáš podle Matouše, Slovo kříže (přepis kázání v Životě v Kristu 5/2023):

 Ke svému vítěznému životu potřebujeme pochopit, že Kristův kříž je Boží mocí a moudrostí. Když čteme, že

Boží království není ve slovech lidské moudrosti, ale v moci, můžeme mít pocit, že se mluví o moci činění

zázraků a uzdravování. Ve skutečnosti nejde o moc činění zázraků, moc uzdravování, o úspěch a prosperitu.

Pavel jasně ukazuje, co je tou mocí Boží: je to přijetí tajemství poselství kříže. Oné slabosti, která znamená

moc, oné bezmoci, která znamená vítězství. Jde především o zlomení moci ďáblovy vlády strachem ze smrti.

 Moc kříže se projevuje jen tam, kde je ponecháno i pohoršení kříže! Těm, kteří nebyli Duchem osvícení a v

pokání nikdy Boha nehledali, se to zdá jako naprostá šílenost. Ale pro ty, kdo to přijmou a nechají se osvítit

Božím Duchem, to je fascinující zpráva o Boží moudrosti a moci.

 Jsme požehnaní, když jsme slabí – tehdy jsme silní

 Když nás tupí a pronásledují, tehdy jsme blahoslavení. Bůh dává slavné vítězství i v této strašlivé realitě. Je s námi i v

utrpení a Duch Boží má speciální dar i pro člověka, který stojí tváří v tvář mučednictví

 Kdo chce zachránit svou duši, ten ji ztratí, kdo ji ztratí pro Pána, ten ji získá

 Když jsme chudí, nevadí, hlavně, že jsme bohatí v Bohu

 Když se zdá, že prohráváme a ustupujeme, tehdy máme možnost získat největší vítězství

 Když chceme být první, musíme být ochotní být poslední

 Když chceme být plní moci, musíme umřít sobě, své síle, svým ambicím



Kdy působí Boží moc skrze nás

 Pavel Kölbl z AC Brno – svědectví Palec nahoru v Životě v Kristu 5/2023:

 V tom ke mně přišel kurdský chlapeček. Tatínka mu zabili nějací odpůrci Kurdů a Kurdistánu. Na ostrově byl se

svou maminkou a pěstounem, který se jich ujal. Jak jsem se modlil v jazyku, měl jsem v srdci touhu mu nějak

pomoct. Uměl anglicky jen pár slov, a tak se s ním moc nedalo mluvit. Modlil jsem se dál a najednou jsem

zřetelně vnímal, že se modlím úplně jiným jazykem. Díval jsem se tomu chlapci upřeně do očí, modlil se v novém

jazyku a on celou tu dobu pozorně poslouchal. Když jsem se domodlil, zvedl palec jako že bezvadný. To mě

úplně dostalo, byl jsem překvapený a nemohl jsem uvěřit, že mi zjevně rozuměl!

 Později jsem mluvil s jeho pěstounem, který také anglicky v podstatě vůbec neuměl. Byli jsme tedy odkázání na

Google překladač. Sdělil mi, že mu před třemi dny zemřela maminka, a také prosil o modlitbu. Začal jsem se za

něj modlit česky a pak jsem opět přešel do toho stejného jazyka jako při modlitbě s chlapcem. On zpozorněl,

díval se na mě, a když jsem řekl amen, řekl také amen a souhlasně pokýval hlavou. Nedalo mi to a musel jsem

se ho zeptat, zda mi rozuměl. Odpověděl, že ano, že tomu, co jsem říkal, rozuměl. Na dotaz, jakým jazykem

jsem se modlil, mi odpověděl, že Ježíšovým. Byl jsem z toho úplně vedle. Bůh je prostě dobrý a umí si použít

naprosto všechno.

 Bůh si mocně používá toho, kdo upřímně hledá Jeho vůli

 Kdo má na srdci pomoc druhým lidem a je si vědom svojí neschopnosti

 Kdo má pevnou víru v mocného a milujícího Boha

 Kdo neodmítne pomoc a v modlitbě hledá Boží vedení



SHRNUTÍ

 2. list Timoteovi, 1. kapitola, verš 7: 

 Neboť Bůh nám nedal ducha bázlivosti, nýbrž ducha moci a lásky a rozvahy.

 Toužíme po tom, aby se v našich životech projevovala Boží moc

 Boží moc neslouží především pro to, aby se skrze nás děly mocné a viditelné zázraky

 Hlásání evangelia bývá často provázeno zázraky a mocným Božím jednáním

 Pokud budeme žít pro to, aby Bůh byl skrze nás oslaven

 Bůh se přizná k naší víře a bude mocně působit

 Boží moc je v poselství evangelia, Kristova kříže

 Každý, kdo uvěří a přijme tuto zvěst, zažije mocný dotyk Božího Ducha

 Začne proměna jeho nitra, myšlení, charakteru

 Uvolní se Boží moc a On bude oslaven
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